
 بازي پرحاش�يه، پرس�ؤال و پر ابه�ام ديروز 
برگزار ش�د. در حالي که حريفان تيم ملي در 
جام جهان�ي و تيم هاي ديگر آس�يايي حاضر 
در روس�يه 2018 با انجام بازي ه�اي تدارکاتي 
خ�وب و هدفمن�د خ�ود را آم�اده مي کنند، 
کرش و مردانش ديروز مقابل س�کوهاي خالي 
ورزشگاه آزادي برابر سيرالئون قرار گرفتند. 
طبيعي بود که کسي به ورزشگاه نيايد، بعدازظهر 
بيست و ششم اسفند حتي عشق فوتبالي ها هم 
بيشتر به فکر سفره هفت سين خانه شان هستند تا 
تماشاي فوتبال، حالا اگر حريف تيم ملي،  حريفي 
بزرگ و ستاره دار بود، مي شد کاري کرد، ولي هيچ 
عقل س��ليمي کار و زندگي اش را رها نمي کند تا 
در ترافيک ديوانه کننده اين روزهاي تهران راهي 
ورزشگاه آزادي شود و دمپايي پوشان سيرالئون 

را تماشا کند. 
کارلوس کرش ترکيبي جوان را راهي ميدان کرد 

و توانست سيرالئون را با نتيجه  4  بر صفر  شکست 
دهد. حضور چهره هايي چون سعيد آقايي،  قلي زاده، 
نورافکن، عبدالله زاده و خانزاده نشان از ميدان دادن 
به جوان ها بود و همين مسئله باعث شد تا تيم ملي 
در اوايل ناهماهنگ نش��ان دهد؛ هرچند که اين 
ناهماهنگي در برابر حريفي که اصلاً برنامه نداشت 
زياد به چشم نيامد و کرش در نيمه دوم به مردان 

اصلي دم دستش بيشتر ميدان داد.
 سيرالئون حرفي براي گفتن نداشت،  همان تيمي 
بود که انتظارش را داش��تيم و ايران حاکم مطلق 
زمين آزادي بود و سه گل در نيمه اول زد توسط 
خانزاده، قلي زاده و کاوه رضايي و يک گل هم در 
نيمه دوم که بازهم قلی زاده آن را به ثمر رساند  تا 
بازي پرحاشيه تمام شود. همين! بازي تمام شد و 
کرش دستانش را به نشانه پيروزي بالا گرفت، آن 
هم در پايان ديداري که به نظر اغلب کارشناسان 
نه چيزي به بار فني تيم ملي ما حتي با ترکيب دوم 

اضافه کرد  و نه براي آنها سودي داشت؛  ديداري که 
در شأن فوتبال ايران نبود و هوادار آن خوب فهميد 

که حتي ارزش ديدن هم ندارد.
    رقيب تقلبی

بازي با سيرالئون شاهکار فدراسيون فوتبال ايران 
بود. تيمي که به گفته يکي از بازيکنان س��ابقش 
تيم ملي سيرالئون نبود. اين را کامارا، مهاجم سابق 
ميدلزبورو که در حال حاضر در تيم ونکوور امريکا 
بازي مي کند، مي گويد: »يک مشت بازيکن خانگي 
را جمع کرده اند و طوري تمرين مي کنند که فقط 
خودش��ان را آماده نگه دارند چون ليگ نداريم و 
اين شرم آور است پس اينکه بگوييم اين تيم ملي 

ماست، دروغ است!«
هر چند که س��ردبير س��ايت فوتبال سيرالئون 
حرف هاي کامارا را رد مي کند و ب��ه دفاع از تيم 
حاضر در ايران مي پردازد. او نيز مثل مس��ئولان 
فدراس��يون فوتبال ايران معتقد است تيمي که 

دي��روز مقابل اي��ران صف آرايي ک��رد، تيم ملي 
کشورش است و سه بازيکن در ليگ هاي خارجي 

دارد، حالا کدام ليگ و کجا مشخص نيست. 
به هر حال آنچه طي 48 ساعت گذشته از سيرالئون 
ديديم شباهتي با بزرگ نمايي مسئولان فدراسيون 

فوتبال کشورمان و اين جناب سردبير نداشت. 
   در جست وجوي حريف واقعي

بازي تمام شد، ديداري که قرار بود با ليبي باشد 
ولي شد بازي با سيرالئون. حالا چندين سؤال در 
ذهن علاقه مندان به فوتبال نقش بس��ته است، 
مثلًا اينکه اصلًا اين تي��م )واقعي يا غيرواقعي( از 
کجا آمد؟ چه کسي دلالي اين بازي مثلاً تدارکاتي 
را براي تيم ملي بر عهده داش��ت؟ با اين روند آيا 
مي توان به برنامه بازي هاي اعلام شده تدارکاتي 
تيم ملي اميد داش��ت يا اينک��ه حريفان بعدي 
هم جاي خود را ب��ه تيم هايي نظير س��يرالئون 
مي دهند؟ و چندين و چند سؤال ديگر که البته 
در اين واپسين روزهاي سال 96 مثل تمام روزها و 
سال هايي که گذشته کسي در فدراسيون فوتبال 

به اين پرسش ها پاسخ نخواهد داد. 
اما واقعيت اين اس��ت که س��يرالئون و امثال آن 
حريفاني نيستند که بتوانند سنگ محکي مناسب 
براي تيمي باشند که قرار است به مصاف ستاره هاي 
اس��پانيا و پرتغال و بازيکنان پرانگيزه تيمي چون 
مراکش بروند.  مردان ک��رش و حتي خود او براي 
سنجش توانمندي هاي خود و مشخص شدن نقاط 
ضعف شان نيازمند رويارويي با حريفاني بزرگ و 
قدرتمند هستند مگر آنکه بخواهيم فقط در روسيه 
تماشاگر باشيم و سه بازي هم از سر عادت برگزار 
کنيم که آن وقت حتي همين سيرالئون دروغي هم 

بسيار زياد است. 
حالا ديگر مهم نيست که بازي با سيرالئون را چه 
کس��ي هماهنگ کرده بود، کرش، فدراسيون و 
کميته بين المللش و ي��ا دلال هاي مرتبط، مهم 
اين است که اين آخرين حريف به درد نخور براي 
تدارک تيم ملي باش��د، مهم اين اس��ت که بقيه 
حريفان در نظر گرفته ش��ده، حداقل خودشان 

باشند، نه قلابي و دروغي. 
بازي پرحاش��يه و بي فايده تمام ش��د و حالا همه 
منتظر بازي هاي سوم و هفتم فروردين ماه هستيم. 
سيرالئون تمام شد و اميدواريم تکرار نشود و تونس 
و الجزايري که در روزهاي ابتدايي سال 97 جلوي 

تيم ملي قرار مي گيرند، حريفان واقعي باشند.

 پاسخ تند آقاي خاص به منتقدان 
پس از حذف شياطين سرخ:

هوادارانبهاحمقهاگوشميدهند
حذف منچستر يونايتد از ليگ قهرمانان اروپا آب سردي بود بر پيکر تيمي 
ريشه دار با هواداراني متعصب و ناراضي که پس از رفتن سر الکس فرگوسن 
هيچ اميدي به آينده  ندارند. شکست مقابل سويا اتفاقي نبود که حتي رقباي 
شياطين سرخ به آن فکر کنند، اما اين اتفاق تلخ براي من يونايتد رخ داد تا خوزه 
مورينيو به لبه پرتگاه برسد. هواداران اين تيم در اولدترافورد خواهان برکناري 
آقاي خاص شدند، اما سرمربي پرتغالي همچنان معتقد است براي تيمش از 

هيچ تلاشي فروگذار نکرده و رسانه ها غيرمنصفانه از او انتقاد مي کنند. 
     بزرگ شويد 

آقاي خاص از اينکه نمي تواند پاسخي قانع کننده اي به منتقدانش بدهد در 
شرايط سختي به سر مي برد. منچستر اصلاً اوضاع خوبي ندارد، از يک طرف 
نمي تواند فاصله 16 امتيازي با سيتي را جبران کند و عملاً اميدي به قهرماني 
در ليگ برتر ندارد، از طرفي هم از ليگ قهرمانان اروپا کنار رفته است. تنها 
فرصت باقي مانده براي اين تيم جام حذفي است تا بلکه سرخ ها فصل را بدون 
جام به پايان نرس��انند. در روزهايي که خيلي ها بر اين باورند سران يونايتد 
بايد هرچه سريعتر فکري اساسي به حال تيم کنند خوزه مورينيو بر اين باور 
است که منچستر هنوز جا براي بزرگ شدن دارد: »اگر مي خواهيد يک تيم 
خيلي خوب با روحيه و نگرشي خوب بسازيد، بايد بزرگ شويد و مهم ترين چيز 
در اين امر همين حس و حال است. بازيکنان بايد ياد بگيرند که با چنين سطح 
از فشار چگونه کنار بيايند. بايد بجنگند و وقتي دوام بياورند، قوي خواهند 
شد. من گفتم ما تيم درجه يکي نيستيم، ما به عنوان مدعي قهرماني شناخته 
نمي شويم. با اين نوع صحبت، اين مسائل را مطرح کردم زيرا نمي توانستم 
جور ديگري بيانش کنم. « سرمربي منچستر انتظار دارد بازيکنانش تا لحظه 
پايان بازي بايد انگيزه خود را حفظ کنند: »نمي توانم به بازيکنانم بگويم به 
زمين برويد و شانسي نخواهيد داشت. نمي توانم اين کار را انجام دهم. شما 
نمي توانيد به بازيکنانتان بگوييد که اين بازيکن يا آن بازيکن بايد بهتر باشند. 
من ترجيح مي دهم بگويم که ماتيچ و لوکاکو در بازي آخر ما، در بالاترين سطح 
بازي کردند، ولي نمي توانم به شما از بازيکناني که خوب نبودند حرف بزنم. 

پيش از ديدار در ليگ قهرمانان نبايد چنين کاري کرد.«
     حيف شدن بودجه 

از زماني که آقاي خاص روي نيمکت يونايتد نشست هزينه زيادي را روي 
دست مديران باشگاه گذاشت. خريد بازيکنان گرانقيمت در برنامه اين مربي 
بود تا جايي که هزينه اي بالغ بر 350 ميليون يورو صرف به خدمت گرفتن 
بازيکنان مورد نظر مورينيو شد. در دو فصل گذشته بازيکناني چون پل پوگبا 
)105 ميليون يورو(، هنريک مخيتاريان )42 ميليون يورو(، اريک بايي )38 
ميليون يورو(، روملو لوکاکو )7/84ميليون يورو(، نمانيا ماتيچ )7/44 ميليون 
يورو( و ويکتور ليندلوف )35 ميليون يورو( به جمع شياطين سرخ اضافه 
شدند. با اين حال سويا نقشه هاي اين تيم را نقش برآب کرد و با اين اتفاق 

عملاً بودجه هنگفت تيم اول منچستر حيف و ميل شد. 
مرد پرتغالي در روزهاي اخير با سيلي از انتقادها روبه رو شد و تا به امروز هرگز 
نتوانسته دهان منتقدان و رسانه ها را ببندد. مورينيو از هواداران خواسته تا به 
اين اظهارنظرهاي غيرکارشناسانه اهميتي ندهند: » شما فکر مي کنيد سويا 

بازيکني ندارد که مستقيماً در تيم من بازي کند؟ نمي توانم آنها را نام ببرم زيرا 
اگر اين کار را انجام دهم، ايجنتشان دردسر ساز مي شود. در سويا، بازيکنان 
زيادي هستند که مي توانند در تيم من هم بازي کنند. بنابراين، هواداراني 
که نوشته روزنامه نگاران را مي خوانند و به حرف هايشان گوش مي دهند و 
همينطور افرادي که در مورد اين موضوع نوشته هاي زيادي نوشته اند. من 
قبلاً افرادي که تفکرات زيادي داشتند را ايده آليست و احمق مي خواندم، زيرا 
ممکن است هر دو اين ها باشند. در ديکشنري من، که ديکشنري زندگي است، 

مردم به ايدئولوژيست ها و احمق ها گوش مي دهند. «
    چالشي به نام منچستر

البته حاضر جوابي هاي خوزه مورينيو به همين جا ختم نمي شود، آقاي 
خاص با لحني طلبکارانه از پذيرفتن مسئوليت منچستر يونايتد رضايت 
کامل دارد: » شغل شگفت انگيزي دارم. مي توانم در کشور ديگري کار کنم 
و فتح ليگ در جيبم باشد، اما من در ليگ جزيره هستم و مي خواهم اينجا 
باشم. 10 ماه است فاتح هيچ جامي نشده ام و آخرين عنواني که من پيروز 
ش��دم 10 ماه پيش بود، اما تيم من ليورپول و چلسي را شکست داد و من 
مقابل سويا باختم و حالا لحظه اي براي خوشحالي آنها است. از نظر مذهبي 

من معتقدم بايد از خوشحالي ديگران خوشحال بود.«

شيوهمورينيو؛اتوبوسيبرايتيمهايكوچك
نش��انه هايي از اين واقعيت که مرد پرتغالي 
مناس��ب باش��گاهي اس��ت که پي��روزي 
شکوهمندانه مي خواهد از نمايش او در رئال 
و اسپانيا قابل دريافت بود. منچستريونايتد 
از ابتدا ترديدهايي درباره  مورينيو داش��ت. 
اسطوره باشگاه، سِ��ر بابي چارلتون در سال 
2012 گف��ت که م��رد پرتغالي ب��ه خاطر 
رفتارهايش گزينه  درستي براي اولدترافورد 
نخواهد بود و همچنين ادعا کرد که سِر الکس 
فرگوسن هم چندان به او علاقه مند نيست. آن موقع مورينيو در رئال مادريد 
کار مي کرد و طي تقابلي تندخويانه در ال کلاسيکو در نيوکمپ در سال 2011، 
به چشم دستيار سرمربي بارسلونا، تيتو ويلانووا، ضربه زده بود. با اين حال پس 
از هدايت مأيوس کننده ديويد مويس و لوييز فن خال، يونايتد خود را محتاج به 
مربي اي درجه  يک ديد. مورينيو در دسترس و مشتاق به کار بود و در اوضاعي 
که گوارديولا موافقت کرده بود به منچستر سيتي بپيوندد و پوچتينو هم در 
تاتنهام شاغل شده بود، يونايتد هم ناچار تصميمش را گرفت و مرد پرتغالي را 
در 2016 منصوب کرد. حذف شدن در ليگ قهرمانان به دست سويا، هر دوي 
اين هراس ها را پررنگ کرد. يونايتد هم در بازي رفت و هم برگشت، به شکل 
ملال انگيزي دفاعي بازي کرد به ويژه در اولدترافورد، مقابل تيمي که اين فصل 
در چهار بازي مختلف سابقه خوردن پنج گل داشت. ولي مورينيو قضايا را بعد 
از بازي بسيار بدتر کرد. آنچه او دقيقاً مي خواست به آن برسد، مبهم است، ولي 
اصلاً زمان اين نبود که او از خودش براي سابقه اي تأثيربرانگيز در ليگ قهرمانان 
تقدير کند. از نظر فرهنگ��ي، مورينيو در مدت زم��ان کارش در آن تيم ها، 
براي شان مناسب بود، ولي او براي باشگاه هاي بزرگ تري مثل رئال مادريد 
يا منچستر يونايتد مناسب نيس��ت. مورينيو زماني که در رئال کار مي کرد، 
بهانه هايي دائمي براي پيروز نشدن مي آورد؛ با سرزنش رسانه ها، بازيکن ها، 
مقامات يا هر کس ديگري که به ذهنش مي رس��يد، ولي چنين شيوه اي در 
ثروتمندترين و قدرتمندترين باشگاه جهان چندان جواب نداد. مورينيو براي 
تيم هاي کوچک تر بسيار مناسب تر اس��ت و آنچه در رئال اتفاق افتاد بايد به 
يونايتد نشان مي داد که مرد پرتغالي براي جايگاه اولدترافورد مناسب نيست. 
بدتر از همه نگراني از سندروم فصل سوم است که در رئال هم شکوه مورينيو را 

از بين برد و اين فصل بعد منچستر را هم نگران کننده جلوه مي دهد. 

چراغسبزمانچينيبهنيمكتآتزوري
 هفته ها از اخراج ونتورا به دليل ناکامي 
ايتالي��ا از صعود به جام جهاني روس��يه 
مي گذرد، اما هن��وز دي بياج��و عنوان 
مربي موقت را يدک مي کش��د. آن هم 
در حالي که روبرتو مانچيني س��رمربي 
ايتاليايي زنيت که علاقه زيادي به هدايت 
تيم ملي کشورش دارد، بار ديگر چراغ سبز نشان داد: » وقتي در 
يک کشور ديگر مربيگري مي کني، بسيار دلتنگ کشور خودت 
خواهي شد و من هم چنين احساسي دارم. وقتي تيم   ملي ايتاليا 
بازي مي کند به ياد دهه هاي 70 و 80 مي افتم که بازي مي کردم. 
نمي دانم که هدايت تيم   ملي ايتاليا را برعهده خواهم گرفت يا نه، 
اما اين را مي دانم که تجربه اي استثنايي براي من خواهد بود و از 

اين استقبال خواهم کرد.«

سالسختورزشايران
يک سال ديگر هم گذش��ت و با اينکه موفقيت هاي زيادي در عرصه هاي 
مختلف تجربه کرديم، اما ورزش ايران همچنان با چالش هاي زيادي دست 
و پنجه نرم مي کند. اگرچه تلاش هاي زيادي در جهت رفع مشکلات ورزش 
انجام شده، اما با توجه به وضعيت فعلي بايد اذعان کرد که سالي سخت پيش 

روي ورزش کشورمان است. 
بازي هاي آسيايي جاکارتا و جام جهاني فوتبال دو آوردگاه مهمي هستند که در 
سال 97 ورزش مان با شرکت در آنها محکي جدي خواهد خورد. با اينکه شرايط 
مالي فوتبال به هيچ وجه قابل مقايسه با ساير رشته ها نيست، اما سوءمديريت 
حاکم بر فوتبال خود داستاني دنباله دار است، داستاني که آينده اين رشته 
پرهزينه و پرطرفدار را به خطر مي اندازد. از سوي ديگر اينکه اوضاع رشته هاي 
غيرفوتبالي نيز از هيچ نظر قابل قبول نيس��ت. در اين س��ال ها مديران مان 
شعارهاي زيادي داده اند و اظهارنظرهاي قشنگي را در مصاحبه هايشان مطرح 
کرده اند. منتها با اين همه شعارزدگي نه تنها به جايي نرسيده ايم و پيشرفتي 

حاصل نشده است، بلکه چند قدم هم به عقب رفته ايم. 
وضعيت حاد اين روزهاي کش��تي تنها يکي از اين موارد است. متأسفانه 
مسئولان ارشد ورزش آنقدر نسبت به ورزش اول ايران بي توجهي کردند 
تا کاسه صبر رسول خادم لبريز شود. استعفاي ناگهاني خادم و اصرارهاي 
بي نتيجه براي بازگرداندن او کار را به جايي رسانده که اتحاديه جهاني کشتي 
به خود اجازه داده اس��ت تا در خصوص کشتي ايران اظهارنظري جهت دار 
داشته باشد. اگر از روز اول به درد دل هاي اهالي کشتي گوش داده مي شد 
و موانع پرتعداد موجود بر سر راه اين رشته مرتفع مي شد، قطعاً کار به اينجا 
کشيده نمي شد، ميزباني را از ايران پس نمي گرفتند و لالوويچ نيز با اعتماد به 

نفس عليه کشورمان حرف نمي زد. 
البته کشتي تنها رشته پرچالش ما نيست و اين روزها همه تيم ها و ورزشکاران 
المپيکي از بي توجهي و عدم رسيدگي مسئولان گلايه دارند. کمبود بودجه، 
روش��ن نبودن برنامه ها و بلاتکليفي اصلي ترين دغدغه هاي آنها به شمار 
مي رود. شعارهايي که تا به اينجا شنيده ايم تنها در مرحله شعار باقي مانده اند و 
هرگز به مرحله عمل نرسيده اند. بسياري از قهرمانان و شانس هاي اصلي مدال 
در بازي هاي آسيايي هنوز اندر خم گرفتن پاداش هاي قبلي خود مانده اند. در 
چنين شرايطي چطور مي توان از اين ورزشکاران انتظار مدال آوري داشت، 
در صورتي که رقباي آسيايي آنها با بهترين امکانات و با کمترين دغدغه هاي 
معيشتي تمرين  و خود را براي تصاحب سکوهاي افتخار در جاکارتا مهيا 
مي کنند. همين تفاوت هاست که در روز مسابقه حسرت را به دل ملي پوشان، 
مربيان و مردم مي گذارد. ش��ايد براي بعضي ها عجيب باشد تيم هايي که 
روزگاري به حساب نمي آمدند حالا به قدرتي بزرگ در قاره و حتي جهان 
تبديل ش��ده اند. رمز موفقيت آنها را بايد در برنامه ريزي اصولي، رسيدگي 

حرفه اي و مديريت پايدار جست وجو کرد. 
در سالي که گذش��ت، تيم هاي ورزش کشور به رغم مشکلاتي که داشتند 
در بسياري از رقابت ها خوش درخشيدند و شايستگي هايشان را به معرض 
نمايش گذاشتند. با اين وجود افتخارات به دست آمده نبايد باعث شود که 
از کنار واقعيت هاي تلخ بگذريم و در باد قهرماني ها و موفقيت ها بخوابيم. پر 
واضح است که بي خيالي و حتي خوش خيالي ثمره اي جز ناکامي و شکست 
در پي نخواهد داشت. تيم هاي مختلف ايران در سال آينده بايد در رقابت هاي 
مختلفي حضور پيدا کنند که بازي هاي آسيايي گل سرسبد و البته مهم ترين 
آنهاست. موفقيت کاروان کشورمان در اين تورنمنت سربلندي ورزش ايران 
محسوب مي شود؛ ورزشي که خواهي نخواهي با سياست گره خورده و نتايج 
آن در زمينه هاي ديگر نيز تأثيرگذار است. باز هم تأکيد مي کنيم که سالي 
حساس و سرنوشت س��از انتظار ورزش مان را مي کشد و ماحصل مديريت 
چهار سال اخير را مي توان در بازي هاي آسيايي 2018 به عينه ديد. هرچند 
که کم کاري هاي وزارت ورزش بارها و بارها گلايه و انتقاد ورزشي ها را به همراه 
داشته و زمان زيادي از دست رفته است، اما در اين چند ماه باقيمانده حداقل 
مي توان بخشي از کم کاري هاي گذشته را جبران کرد تا شايد سايه بحران از 

سر رشته هاي مدال آوري چون کشتي کم شود. 

۲طلاويكبرنزدرانتظاركاراتهكاهايايران
روز نخست از س��ومين مرحله ليگ جهاني کاراته با صعود دو نماينده 
ايران به ديدار نهايي و حضور يک کاراته در دي��دار رده بندي به پايان 
رسيد. اين دوره از مس��ابقات با حضور 683 کاراته از 74 کشور جهان 
روز جمعه به ميزباني هلند در س��الن »تاپ اسپرت« شهر رتردام آغاز 
شد که نمايندگان اعزامي کشورمان در کاتاي تيمي و کوميته انفرادي 
وزن 75- کيلوگرم به ديدار نهايي راه يافت��ه و تيم دوم ايران در کاتاي 
تيمي هم براي کسب مدال برنز تلاش خواهد کرد. در 75- کيلو، بهمن 
عسگري با برتري مقابل »متيوس ليسکووسکي« از اسلواکي، »توماس 
اس��کات« از امريکا، »داس��تونبيک اتابولاف« از ازبکس��تان، »لوگان 
داکوستا« از فرانسه و »استانيسلاو هورنا« از اوکراين به ديدار نهايي راه 
يافت و امروز براي کسب طلا به مصاف »کن نيشيمورا«ي ژاپني مي رود. 
در کاتاي تيمي مردان هم تيم ايران بعد از يک دور استراحت ايتاليا و 
مونته نگرو را شکست داد و و فيناليست شد و امروز براي کسب طلا به 
مصاف تيم ايتاليا مي رود. تيم شهرداري تبريز نيز با شکست برابر ايتاليا 
در جدول شانس مجدد کرواسي را مغلوب کرد تا براي کسب مدال برنز 

روز يک شنبه مقابل تيم ترکيه قرار گيرد. 

قضاوتداورانايراندرمقدماتيجامملتها
کنفدراسيون فوتبال آسيا با ارسال نامه اي قضاوت ديدار دو تيم مالديو 
و بوتان را به داوران ايراني ابلاغ کرد. ديدار تيم هاي ملي فوتبال مالديو 
و بوتان از گروه D مس��ابقات مقدماتي جام ملت هاي 2019 آسيا روز 
سه شنبه 7 فروردين ماه در حالي در مالديو برگزار مي شود که حسن 
اکرمي به عنوان داور وسط، سعيد قاس��مي، عليرضا ايلدروم به عنوان 
کمک هاي وي، قضاوت اين بازي را برعهده دارند. داور چهارم اين ديدار 
بيژن حيدري است. ناظر داوري از مالزي و نماينده کنفدراسيون فوتبال 

آسيا از کشور کره جنوبي است. 

13 | روزنامه جوان |  شماره 5337 یک  شنبه 27 اس��فند 1396 | 29جمادي الثاني 1439 |

  چـهـره ها 

88498432سرویس ورزشي

الاتفاقبهدنبالپروفسورپرسپوليس
 موفقيت هاي برانکو در پرسپوليس چشم 
الاتفاق عربس��تان را خيره کرده اس��ت، 
به طوري که با وجود تمدي��د قرارداد دو 
س��اله مرد کروات نيمکت پرسپوليس، 
س��عودي ها همچنان به دنبال همکاري 
دوباره با برانکو هس��تند و پيش��نهادي 
جدي به س��رمربي سرخپوش��ان دادن��د، به طوري ک��ه روزنامه 
»الشرق الاوس��ط« عربس��تان در اين باره مي نويس��د: »باشگاه 
الاتفاق به دنبال جذب يک مربي خارجي جديد براي فصل آينده 
است؛ چراکه فهد الشمري سرمربي فعلي اين تيم قرار است به تيم 
المپيک عربس��تان برود. در اين بين از اسم هايي که براي هدايت 
الاتفاق مطرح شده مي توان به نام برانکو که در سال 2011 توانست 

با اين تيم به عنوان سوم ليگ عربستان برسد، اشاره کرد.«

اشرف رامين

شيوا نوروزي

دوچرخهسواريبرايكودكانمحرومازتحصيل
 ورزش هميشه مي تواند بهانه اي باشد براي مهر ورزي، وحدت و همدلي. آنقدر 
که بازيگري از سينما را براي  جلب نظر مردم و مسئولان به کودکان محروم 
از تحصيل س��وار بر دوچرخه مي کند و در هفت شهر مي گرداند. فرهاد جم 
نويسنده، کارگردان و بازيگر سينما، تئاتر و تلويزيون قصد دارد با هدف جذب 
حامي مالي براي کودکان با استعدادي که به دلايل اقتصادي از تحصيل محروم 
مانده اند، هفته آخر فروردين  سال آينده با دوچرخه به هفت شهر ايران سفر 
کندر، پروژه اي با عنوان »الفبای مهر« و با همکاري بنياد کودک براي کاهش 
کودکان محروم از تحصيل که گفته مي شود طبق آمار متفاوت تعدادشان به 
3ميليون مي رسد و شايد با اين روش بتوان گامي براي تحصيل شان برداشت.

بن هيوارد

سايت گل

برنزجهانبرگردننجمهخدمتي
  نجمه خدمتي، نخستين مدال کاروان 
دانشجويان ايران را کسب کرد. هفتمين 
دوره رقابت  هاي تيراندازي دانشجويان 
جهان در حال��ي به پايان رس��يد که در 
فينال تيراندازي تفنگ سه وضعيت 50 
متر زنان، نجمه خدمتي، بانوي ملي پوش 
تيراندازي ايران با کس��ب برنز اين رقابت ها موفق شد نخستين 
م��دال کاروان اي��ران را در هفتمين دوره مس��ابقات تيراندازي 
دانشجويان جهان به نام خود ثبت کند. اگر چه در اين رقابت ها 
فاطمه کرم زاده و مريم شفيعي پور ديگر نمايندگان ايران در اين 
ماده از صعود به فينال بازماندند و حذف شدند، اما در بخش تيمي 
س��ه وضعيت 50 متر بانوان، تيم ايران با مجموع 1717 امتياز 

مکان پنجم جهان را به دست آورد. 

فريدون حسن
    گزارش

بيرنجگنجميسرنميشودنايبقهرمانيخاتمدرليگمعجزهبود
بانک سرمايه براي سومين س��ال پي در پي موفق ش��د جام قهرماني ليگ برتر واليبال را در ماراتن 
پرفراز و نشيب اين فصل بالاي سر ببرد. موفقيتي که مصطفي کارخانه، سرمربي اين تيم معتقد است 

شاگردانش براي دس��تيابي به آن با تمام وجود جنگيده اند: » هيچ گنجي بدون 
تحمل رنج حاصل نمي شود و خوش��حالم که ما مزد زحمات مان را 

گرفتيم. رنج بسياري برديم تا به اين هدف رسيديم.  اعضاي کادر 
فني و بازيکنان بانک سرمايه با تمام توان جنگيدند تا توانستيم 
قهرمان ليگ ش��ويم. اين خواس��ت خ��دا بود، باي��د از تک تک 
بازيکنانم که با تمام وج��ود کار کردند تش��کر و قدرداني کنم. 
اتحاد و همبس��تگي بين بازيکنان و اعضاي کادر فني تيم بانک 
سرمايه مهمترين راز موفقيت ما در اين دوره از مسابقات بود. من 

به شخصه کار بزرگي نکردم.  کادر فني و بازيکنان جنگيدند 
تا بانک سرمايه به هدف خود رس��يد و من کمترين نقش را 
داشتم. « هرچند که شادي بانکي ها با شايعه انحلال اين تيم 
خيلي زود تلخ شد؛ چراکه اخبار تأييد نشده خبر از انحلال 
قهرمان س��ه گانه ليگ برتر مي دهند. البته باش��گاه بانک 
سرمايه هنوز اين شنيده ها را تأييد نکرده و مديرعامل آن هم 
مي گويد خبري ابلاغ نشده، اما گفته مي شود قرار است در 
نشست پايان سال هيئت مديره باشگاه بانک سرمايه در اين 

زمينه تصميم قطعي اتخاذ شود. 

دنيا حيدري 
   منهای فوتبال

اردکان يزد، در اولين حضورش در فينال رقابت هاي ليگ واليبال توانس��ت عنوان نايب قهرماني را 
از آن خود کند. اگر چه اين تيم شگفتي س��از مي توانس��ت با قهرماني، شگفتي هاي اين فصل خود 
را تکميل کند، اما عباسعلي ميرحسيني معتقد اس��ت نايب قهرماني خاتم در ليگ نيز خود نوعي 
معجزه بود آن هم درحالي که هنوز مشخص نيست اين تيم فصل آينده به کار 
خود ادامه مي دهد يا نه: »اگر از واقعيت فرار نکنيم، مي دانستيم که در بازي 
اول هم دس��ت به کار بزرگي زده بوديم. در بازي دوم هم تمام تلاش��مان 
را کرديم و براي باخت به زمي��ن نيامده بوديم، اما حريف بزرگان 
واليبال ايران و همه امکانات را داش��ت. اگر پول با دانش مربيان 
ملي هماهنگ شود و بازيکنان مربي ش��ان را قبول کنند اداره 
ستاره ها کار سختي نيس��ت. ما فراتر از داش��ته هايمان ظاهر 
شديم و با تمام احترامي که برای بازيکنانم قائلم بايد بگويم 
که نايب قهرماني خاتم در ليگ معجزه بود. در فينال کم 
نگذاش��تيم بازيکنانم تا لحظات پاياني سنگ تمام 
گذاش��تند و هواداران ديدند ک��ه از پيش باخته 
نبوديم، در واقع توانم��ان در همين حد بود، 
اما کار براي فصل آينده س��خت تر مي ش��ود 
چون انتظارات بالا رفته و اگر مسئولان خاتم 
مي خواهند تيم��داري کنند نبايد زمان و فرصت را از دس��ت 

بدهند و بايد هدف گذاري شان را مشخص کنند. « 

صحبت هاي شاهين طبع سر و صداي زيادي به پا کرده است. ادعاي 
او در خصوص اينکه مهرام با کمک داور، بازي هاي خود را با برد به 
پايان مي رساند، نه فقط صداي سرمربي مهرام که برخي داوران را 

هم در آورده است. 
سرمربي پتروشيمي البته مدعي است مدارکي هم در اين زمينه 
دارد، اما آوانسيان هم تهديد کرده که يا بايد اين مسئله ثابت شود يا 
آن را از طريق کميته انضباطي پيگير خواهد بود؛ مسئله اي که پاي 
طباطبايي، رئيس فدراسيون را هم به ماجرا باز کرده است: » هدف 
ما اين اس��ت که تمام موضوع هاي اينچنيني در داخل فدراسيون 
يعني در داخل خانواده بسکتبال حل شود و به جاهاي ديگر نرود. 

آوانسيان مُصر به ورود کميته انضباطي است که حق هم دارد، اما 
بايد ش��اهين طبع هم به ايران بازگردد تا مس��ئله پيگيري و اين 

سوءتفاهم حل شود.
 چند داور هم خواستند براي س��ال آينده شرايطي مهيا شود که 
اين حواشي و مسائل وجود نداشته باشد. هدف ما هم اين است که 
همه چيز شفاف و سالم باشد و هيچگونه شائبه اي وجود نداشته 
باش��د؛ چراکه هم جايگاه داور به عنوان يک قاضي بالا است و هم 
انتظار از خانواده فرهيخته و دانش��گاهي بس��کتبال اين است که 
شاهد چنين مسائلي نباشد. اگر دقت نکنيم برخي مسائل مي تواند 
حاشيه ساز شود. درحالي که هدف همه ما رشد و توسعه بسکتبال 

اس��ت و براي رس��يدن به اين هدف بايد فضا را مديريت کنيم. به 
هر حال يکسري اتفاق ها در ورزش طبيعي اس��ت، اما بايد آنها را 

مديريت کنيم تا براي وجهه بسکتبال بد نشود. «

طباطبايي:نميگذاريموجههبسكتبالخدشهدارشود

دروغیبهنامسيرالئون!
پيروزی پرگل در ورزشگاه خالی آزادی
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